
P R O T O K Ó   Nr V/07
z obrad VIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie
odbytej w dniu 29 maja 2007r.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara o godz.1000 otworzy  VIII Sesj  i po
powitaniu radnych i go ci o wiadczy , i  zgodnie z list  obecno ci w posiedzeniu
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego sk adu Rady wynosz cego 15 osób
stanowi quorum pozwalaj ce na podejmowanie prawomocnych uchwa .
Sesja odbywa a si  w sali narad Urz du Gminy w Mszanowie i trwa a do godz. 1215.

Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Nieobecni radni Zdzis aw Arentowicz i Roman Sienkowski.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Sekretarz Gminy Renata Sli ewska
- Skarbnik Gminy Ewa pi ewska
- Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty Krystyna Danielewska
- Dyrektorzy Szkó
- Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Ewelina Tuchalska
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska
- bibliotekarki
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
   Lista osób zaproszonych stanowi za cznik nr 2.
- so tysi wymienieni w za czniku nr 3

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyj cie protoko u z VII Sesji Rady Gminy.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
6. Zapytania i wnioski.
7. Podj cie uchwa y w sprawie stwierdzenia wyga ni cia mandatu radnego.
8. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.
9. Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy umowy

o dofinansowanie przedsi wzi cia p.n. „Budowa hali sportowej przy Szkole
Podstawowej w Gwi dzinach”.

10. Podj cie uchwa y w sprawie zatwierdzenia taryfy za wod  i cieki odprowadzanych
do zbiorowych urz dze .

11. Podj cie uchwa y w sprawie Gminnego Programu Przeciwdzia ania Narkomanii na
lata 2007-2009.

12. Podj cie uchwa  w sprawie przyst pienia do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego:

     a) w obr bie Bratian,
     b) w obr bie Gwi dziny,
     c) w obr bie Skarlin,
     d) w obr bie Tylice.
13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
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14. Zamkni cie obrad Sesji.

Przebieg obrad:
Otwarcie nast pi o jak na wst pie niniejszego protoko u.

Ad 2
Na sekretarza obrad powo ano radnego Edmunda M drzyckiego.

Ad 3
Przyj cie protoko u z VII Sesji.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza obrad VII Sesji o
przedstawienie informacji o protokole.

Radny Zdzis aw Makowski poinformowa , e zapozna  si  z tre ci  protoko u z VII
Sesji, jego tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o jego przyj cie.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  uwagi do protoko u.

Uwag nie zg oszono.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie przyj a protokó  z obrad VII Sesji odbytej w
dniu 26 kwietnia br.

Ad 4
Nie zg oszono zmian do porz dku obrad.

Ad 5
Wójt przedstawi  informacj  ze swojej dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym:
- w dniu 26 kwietnia zako czy y si  odby o si  wiejskie zebranie wyborcze, Wójt
uczestniczy  we wszystkich zebraniach, pogratulowa  so tysom wyboru na now
kadencj ,
- 27 kwietnia, w Kurz tniku odby o posiedzenie Zarz du Stowarzyszenia Miast, Gmin i
Powiatów Dorzecza Drw cy, przyj to materia y na Walne Zgromadzenie w dniu 14 maja
równie  w Kurz tniku,
- poinformowa , e w okresie weekendu majowego Urz d Gminy pracowa ,
- 3 maja w Gwi dzinach odby y si  powiatowe obchody Dnia Stra aka, po wi cony
zosta  sztandar dla OSP w Gwi dzinach, samochód stra acki i remiza po remoncie, Wójt
szczególnie podzi kowa  nowowybranemu so tysowi za przygotowanie uroczysto ci,
- 4 maja Wójt bra  udzia  w uroczystym apelu w Komendzie Powiatowej Pa stwowej
Stra y Po arnej, 6 stra aków otrzyma o awans na wy szy stopie ,
- 8 maja Wójt bra  udzia  w podsumowaniu turnieju PCK w Nowym Mie cie Lubawskim,
- tego samego dnia gmina otrzyma a rodki z Urz du Marsza kowskiego na remont
wietlicy w Pacó towie, w ramach programu „Odnowa wsi i dziedzictwa kulturowego”,

przetarg na wykonanie odb dzie si  5 czerwca br.,
- 9 maja zosta a podpisana umowa z wykonawc  robót przy wietlicy w Mszanowie,
- 15 maja Wójt bra  w IX Turnieju Samorz dowym w szkole w Gwi dzinach,
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- 17 maja podpisana zosta a umowa o dofinansowanie remontu drogi do Kaczku w
ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych,
- 18 maja Wójt bra  udzia  w uroczysto ci wr czenia sztandaru Szkole Podstawowej w
Nowym Mie cie Lubawskim.
- 22 maja odby o si  spotkanie koordynacyjne w zwi zku z budow  sali sportowej w
Gwi dzinach, Gmina otrzyma 400 tys.z . na dofinansowanie tej inwestycji, z tym, e 50
tys. z . w bie cym roku i 350 tys.z . w 2008 roku.
- w tym dniu równie  odby o si  posiedzenie Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego
oraz Bezpiecze stwa i Porz dku Publicznego wspólne z Komisj  Rolnictwa, Le nictwa,
Ochrony rodowiska, omawiano projekt zmiany taryfy wod , proponuje si  podwy  o
0,10 z .za m3,
- 24 maja odby o si  wspólne posiedzenie Komisji Bud etu i Mienia Komunalnego i
Komisji O wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia oraz Pomocy Spo ecznej, omawiano
materia y na dzisiejsz  Sesj ,
- odby o si  równie  spotkanie z pracownikami z okazji Dnia Samorz dowca, Wójt
poinformowa  o wyp acie nagród z tej okazji.
- 25 maja Wójt bra  udzia  w II Konferencji samorz dowej Warmia i Mazury, i Powi le w
Olsztynie, Marsza ek Województwa prowadzi  konsultacje w zakresie regionalnego
programu operacyjnego Warmia i Mazury,
- ponadto Wójt bra  udzia  w akademii wojewódzkiej stra aków w Szczytnie,
- 27 maja odby y si  gminne zawody sportowo – po arnicze,
- dzisiaj Wójt podpisa  og oszenie o przetargu dwóch dzia ek w Nowym Dworze, (0,39 ha
i 1,29 ha).

Ad 6
Zapytania i wnioski:

Radny Zdzis aw Makowski – mieszka cy Skarlina s  zbulwersowani, e t ucze , który
mia  by  przeznaczony na drog  pod las, zosta  przeznaczony na prywatn  drog  do
jednego gospodarstwa i cz  na Skarlinek. Nast pna sprawa to wysypane zosta y
drobne kamienie, radny uwa a, e to fuszerka, obok dziury niezasypane, nale o
najpierw je zasypa  kamieniami i nawie  piasku. Po nawiezieniu drogi, na Skarlinek
je dzi si  gorzej ni  przed nawiezieniem.

Wójt poinformowa , e zupe nie odwrotn  opini  us ysza  od Pana Wili skiego, e
dobrze zosta o zrobione.

Radny Zdzis aw Makowski specjalnie dzisiaj przejecha em si  t  drogi, s  do y i dziury,
w ogóle nie zosta o wyrównane.

Radna Dorota ukaszewska zapyta a, co z bibliotek  w Skarlinie.

Radny Kazimierz Mikuczy ski, na Sesji w dniu 13 lutego br. ustalono remont drogi przy
szkole w kierunku ko cio a, na jakim etapie s  przygotowania do realizacji.
Ponadto radny wnioskowa  o ustawienie kosza na szk o przy przystanku autobusowym.

Radny Zbigniew Wi niewski wnioskowa  o po enie dywanika asfaltowego na drog
powiatow  w kierunku Nowego Miasta oraz budow  chodnika od znaku do znaku, takie
by y uzgodnienia na zebraniu i rozbudzone nadzieje mieszka ców.
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Nast pnie radny zg osi  problem z przepustem w rodku wsi, o którym mówi  na jednej z
poprzednich Sesji, zim  wylewaj ca si  z niego woda powoduje lisko , problem znowu
powstanie w czasie zimy, dlatego nale y zaj  si  tym teraz.

Radny Alfons Moczad o wnioskowa  o cz stsze opró nianie pojemników na odpady i
sprz tanie wokó  nich. Jest to problem nie tylko Chro la. Apelowa  do Wójta o
niezapominanie o remontach dróg.

Radny Edmund M drzycki – na posiedzeniu Komisji wnioskowa em o opró nianie
pojemników na szk o i plastik, ale chodzi mi to, eby Gospodarstwo Pomocnicze
opró nia o pojemniki, a dopiero od Gospodarstwa w ciwa firma. Obecna sytuacja jest
nie do zaakceptowania.

Radny Cezary Kawiecki stwierdzi , e generalnie przed pojemnikami znajduj  si  ró ne
odpady, w Pacó towie nie segreguj , ale mo e dlatego, e jest tylko jeden pojemnik, na
plastik i wrzucaj  do niego ró ne odpady, m.in. szk o, puszki. Nale oby zaapelowa ,
aby odpowiednio segregowali.
Wykonawca, który budowa  chodnik mia  zagospodarowa  pas zieleni, niestety rosn
chwasty, kilku mieszka ców wzd  swojej posesji posia o traw  i zosta o niewiele. Na
poprzedniej Sesji, Wójt mówi , e s by porz dkowe uprz tn  piasek pozimowy wzd
chodnika.

So tys wsi Chro le Marek Miecznikowski wnioskowa  o przywiezienie wiru na drog
do p.Cichockiej. Zg osi  konieczno  za atania dziur w asfalcie w kierunku I awy.

So tys wsi Gry liny Dariusz Krajnik wnioskowa , aby wp yn  na Starostwo
Powiatowe, aby po yli II warstw  asfaltu na drodze w Gry linach, po ona zosta a
jedna warstwa i ulega niszczeniu.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e wyst pi z wnioskiem
do Zarz du Powiatowego Dróg.

Radna Barbara Grzywacz zapyta a o kontynuacj  budowy chodnika w Jamieniku, przez
Powiatowy Zarz d Dróg, ta inwestycja jest w planie, ale to jest w ciwa pora, aby
realizowa . Wnioskowa a o udzielenie odpowiedzi p. Granica w sprawie naprawy drogi, o
której by a mowa na wcze niejszej Sesji.

Radny Ireneusz Kowalski poinformowa , e drog  Bratian – Kaczek nie da si  jecha ,
czy jest kto  odpowiedzialny za t  drog .

So tys wsi Kaczek Marian Hincman zapyta , czy b rodki na remont wietlicy we
wsi.

Radny Cezary Kawiecki wnioskowa  o za enie klimatyzacji na sali narad, w której
odbywaj  si  Sesje.

Wójt odpowiedzia , e jest w trakcie realizacji.

Radny Kazimierz Mikuczy ski zg osi  konieczno  wykaszania poboczy dróg.



5

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e drogi gminne nie
wygl daj  tak le, przez zaro ni te pobocza drogi wojewódzkiej do Tylic, prawie nic nie
wida .

Radny Powiatu Nowomiejskiego Wac aw Jab ski – poinformowa , e namawia
pozosta ych radnych z terenu gminy, aby wspierali wnioski w sprawie stanu dróg,
zg aszane na Sesjach i komisjach, ostatnio na Komisji adu i Porz dku Publicznego, w
której bior  udzia  najbardziej kompetentne osoby i rezultaty s  niezadowalaj ce.
Wszystkie wnioski, które tutaj zosta y zg oszone, jak i w asne jutro przeka  na
posiedzeniu Komisji Rady Powiatu, jak i na Sesji Rady Powiatu. Cz  wniosków dzisiaj
zg oszonych, ju  wcze niej przekaza em. Niepokoi fakt, e stan chodnika w Chro lu jest
fatalny, wniosek w tej sprawie te  zg osi em.
Pan Jab ski proponowa , aby niektóre zadania np. budow  chodników, gmina
wspó finansowa a, tak dzieje si  to w innych jednostkach. Rezultatem mojej interwencji w
sprawie stanu drogi w kierunku I awy przez Radomno by o postawienie znaku
ograniczaj cego pr dko  do 60/h. To nie jest metoda na za atwienie sprawy i dlatego
ci gle b  zg asza  te sprawy na Komisjach i Sesji. Doda , e bardzo niebezpieczne s
bariery mi dzy Chro lem, a Radomnem, wnioski w tej sprawie z em.

Radny Zbigniew Wi niewski poinformowa , e by  bardzo niezadowolony z wyja nie
Pani Skarbnik w sprawie zg oszonej na ostatniej Sesji dotycz cej Ustronia. Dzisiaj widz ,
w zmianach bud etu, Ustronie jest na oddzielnej pozycji, ale nie ma Pustek - Rudy,
chocia  mo e to nie moja sprawa.

So tys wsi Bagno Edyta Gorzka zapyta a, kiedy b dzie remontowana droga, o której
by a mowa na zebraniu wiejskim oraz dlaczego w tym roku b dzie koszone tylko obrze e
placu zabaw, a nie ca y jak w ubieg ym roku. Ponadto zapyta a, jak sprawa z
ustawieniem, tzw. „ pi cego policjanta” naprzeciwko placu zabaw.

Ad 7
Podj cie uchwa y w sprawie stwierdzenia wyga ni cia mandatu radnego.

Radca prawny wyja ni , e jeszcze niedawno S d Najwy szy w swojej uchwale uwa ,
e rolnik dzier awi cy grunty rolne od gminy, mo e by  radnym. Ca a rzecz polega na

interpretacji art.3 ustawy o swobodzie dzia alno ci gospodarczej, w którym stwierdza si ,
e przepisy tej ustawy nie stosuje si  do dzia alno ci wytwórczej w rolnictwie, czyli

dzia alno  rolnicza nie jest dzia alno ci  gospodarcz , ale takiego stanowiska nie
podziela  Naczelny S d Administracyjny i na pocz tku 2007 roku, wiadomo  ukaza a si
w Rzeczypospolitej 3 kwietnia br., orzek , e radny prowadz cy gospodarstwo rolne na
ziemi dzier awionej od gminy, w której uzyska  mandat, narusza przepisy
antykorupcyjne, za co grozi pozbawienie mandatu. W nast pstwie stwierdza si , e ten
mandat wygasa. Ta zmiana interpretacji przepisów zmusza nas do zweryfikowania stanu
prawnego dotycz cego radnego Sienkowskiego, który dzier awi grunty rolne stanowi ce
mienie komunalne, czyli w asno  gminy. W tej sprawie by y prowadzone rozmowy z
zainteresowanym radnym.

Radny Zdzis aw Makowski nie zgodzi  si  ze stanowiskiem przedstawionym przez
radc . Zapyta , czy S d Najwy szy nie jest wy sz  instancj  od Naczelnego S du
Administracyjnego.

Radca odpowiedzia , e te sprawy rozstrzyga Naczelny S d Administracyjny i jego
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postanowienia s  dla nas wi ce.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e gdyby Rada
zdecydowa a o nie podejmowaniu uchwa y, zrobi by to Wojewoda, radcy Wojewody
uwa aj , e mandat wygas  z dniem 21 lutego, czyli 3 miesi ce od z enia lubowania.
Nasze odwo ania do Wojewódzkiego S du Administracyjnego od decyzji Wojewody i tak
zako czy y si  dla nas niepomy lnie. By y prowadzone rozmowy z radnym Sienkowskim,
by  moment, e zdecydowa  si  zrezygnowa  z dzier awy, ale potem stwierdzi , e
radnym si  bywa, a rolnikiem si  jest.

 nawet rezygnacj  z mandatu, ale w porozumieniu z radc  uznali my, e
rezygnacja jest bezprzedmiotowa, bo mandat wygas  z mocy prawa.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
wyga ni cia mandatu radnego.

W g osowaniu, Rada Gminy 9 g osami za, 1 g osie przeciwnym i 3 g osami
wstrzymuj cymi si , podj a uchwa  nr VIII/36/07 w sprawie stwierdzenia
wyga ni cia mandatu radnego. Uchwa a stanowi za cznik nr 4.

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska poinformowa a, e projekt, który dzi  przed Sesj
otrzymali radni, ró ni si  od projektu przes anego z zawiadomieniem o Sesji tym, e o
6 tys. z . zwi kszone zosta y dochody (dotacja dla pracowników socjalnych po 250 z . na
osob ) i w takim samym zakresie zosta y zwi kszone wydatki.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  Przewodnicz cego Komisji
Bud etu i Mienia Komunalnego o przedstawienie opinii Komisji o zmianach.

Radny Kazimierz Mikuczy ski poinformowa , e Komisja Bud etu wspólnie z Komisj
wiaty zapozna y si  z projektem zmian bud etu na posiedzeniu w dniu 24 maja br. i

wnosz  do Rady o ich przyj cie.

Pyta  i uwag nie zg oszono.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy 13 g osami za, nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr VIII/37/07 zmieniaj  uchwa  Nr III/12/06
w sprawie uchwalenia bud etu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Uchwa a stanowi
za cznik nr 5.

Ad 9
Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy umowy o
dofinansowanie przedsi wzi cia p.n. „Budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej
w Gwi dzinach”.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska poinformowa a, e uchwa a dotyczy dotacji w kwocie
400 tys.z . któr  otrzymamy w 2007 i w 2008 roku, na budow  hali sportowej przy Szkole
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Podstawowej w Gwi dzinach. Uchwa a jest zabezpieczeniem, e gmina prawid owo
wykorzysta t  dotacj . Dodatkowym zabezpieczeniem jest podpisanie weksla „in blanco”.

Nie zg oszono pyta  i uwag.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy 13 g osami za, nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr VIII/38/07 w sprawie wyra enia zgody na
zawarcie przez Wójta Gminy umowy o dofinansowanie przedsi wzi cia p.n.
„Budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej w Gwi dzinach”. Uchwa a
stanowi za cznik nr 6.

Ad 10
Podj cie uchwa y w sprawie zatwierdzenia taryfy za wod  i cieki odprowadzanych do
zbiorowych urz dze .

Wniosek Gospodarstwa Pomocniczego o zatwierdzenie taryfy stanowi za cznik nr 7.

Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego poinformowa , e 22 maja na po czonym
posiedzeniu Komisji przedstawi  szczegó ow  analiz  kosztów wydobycia 1 m3 wody.
Propozycja Gospodarstwa wynikaj ca z analizy kosztów wynosi 2,20 z ., w tej stawce nie
uwzgl dniono amortyzacji i mar y z zysku. W wyniku dyskusji Komisje zaj y stanowisko,
e stawka powinna wynosi  2,10 z . Dotychczasowa stawka wynosi 2 z . brutto i jest

niezmieniona od 4 lat. cieki pozostaj  bez zmiany 2,99 z ./m3.

Radny Ireneusz Kowalski stwierdzi , e w innych gminach stawka wynosi do 2 z . Czy
mamy tak bogate spo ecze stwo, eby cena wody tak wzros a, cena wska nikowa te
jest podwy szona, czyli im mniej wody zu yje si , tym cena za 1 metr sze cienny b dzie
wy sza. Tak wynika z rachunku. Poda  przyk ad, e na jednym z rachunków jest zu yte
26m3 za kwot  48,62 z ., natomiast op ata sta a wynosi 5,68 z ., je eli sum  t  kwot
podzieli  na ilo  metrów zu ytych, to wychodzi 2,23 za 1 m3. Na innym rachunku
zu ycie 21m3 za 39,27 z . plus op ata sta a 5,91 z . , te sum  dziel c przez zu yte metry,
wychodzi 2,30 z . /m3. Je eli stawk  podwy szymy do 2,10 z . i op ata sta a 2,46 z . to
1m3 wynosi  b dzie 2,50 z . albo wi cej.

Kierownik odpowiedzia , e op ata sta a nie jest zmieniana, rozliczona na ilo  dni i nie
ma wp ywu na ilo  zu ytej wody.

Radna Halina Wolska stwierdzi a, e odbiorców interesuje, ile faktycznie p ac ,
wszystkie tabelki na rachunku zgadzaj  si . Chodzi o to, e po wyliczeniach, które
przedstawi  kolega wychodzi, e zap aci am 2,30 z /m3 i 2,23 z . w zale no ci od zu ycia.

Kierownik odpowiedzia , e op ata sta a nie ma wp ywu na wielko  zu ycia wody.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , przy takich wyliczeniach,
zawsze b dzie tak, e im mniejsze zu ycie, tym wy szy koszt metra.

So tys wsi Gwi dziny Ireneusz D browski zapyta , czy s  uzgodnienia w sprawie
obni enia rachunków w zwi zku z zanieczyszczeniem wody.
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Kierownik odpowiedzia , e Komisje uzgodni y o zwolnieniu z op aty sta ej za okres
jednego miesi ca.

Pan Ireneusz D browski poinformowa , e mieszka cy g osz , i  woda jest nadal
niedobra.

Kierownik odpowiedzia , e Powiatowy Inspektor Sanitarny nigdy nie stwierdzi , e woda
jest niezdatna do spo ycia, kto  przed Sesj  o tym mówi , ale w analizach nie potwierdza
si  to. Bazujemy tylko na wynikach bada .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy 9 g osami za, 3 g osami przeciwnymi i 1 g osie
wstrzymuj cym si , podj a uchwa  nr VIII/39/07 w sprawie zatwierdzenia taryfy za
pobór wody oraz za odprowadzanie cieków. Uchwa a stanowi za cznik nr 8.

Ad 11
Podj cie uchwa y w sprawie Gminnego Programu Przeciwdzia ania Narkomanii na lata
2007-2009.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e program by
przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia Komisji O wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej,
Zdrowia oraz Pomocy Spo ecznej oraz Komisji Bud etu i Mienia Komunalnego i poprosi
Kierownika Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej o przedstawienie zagadnienia.

Kierownik poinformowa a o przepisach zobowi zuj cych do opracowania programu,
jego zgodno ci z za eniami krajowego programu zapobiegania narkomanii.
Opracowanie programu zosta o poprzedzone sporz dzeniem diagnozy, skali problemu
zjawiska na terenie gminy. Program stanowi za cznik do uchwa y.

Nie zg oszono pyta  i uwag.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr VIII/40/07 w sprawie
Gminnego Programu Przeciwdzia ania Narkomanii na lata 2007-2009. Uchwa a
stanowi za cznik nr 9.

Ad 12
Podj cie uchwa  w sprawie przyst pienia do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego.

Specjalista ds. planowania przestrzennego Zygmunt Grubalski poinformowa , e
wp yn o 12 wniosków o przekszta cenie terenów rolnych pod budownictwo
mieszkaniowe.

     a) w obr bie Bratian, dzia ka nr 41 o pow. 1,97 ha, przy ulicy D ugiej, w asno  Pana
Romana Sienkowskiego. Poinformowa , e 2 wnioski innego w ciciela nie uzyska y
akceptacji Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody, dlatego, e tereny znajduj  si  w
strefie ekologicznej.

     b) w obr bie Gwi dziny, dwie dzia ki Pana Zenona Dembi skiego o pow. 0,20 ha i
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0,43 ha, planuje podzieli  na mniejsze o pow. 0,10 ha i jedna dzia ka Pana Dariusza
browskiego nr 102/13 o pow. 2 ha.

Poinformowa , e w pobli u znajduje si  dzia ka gminna o pow.1,74 ha i gmina wyst pi o
jej przekszta cenie pod budownictwo mieszkaniowe.

     c) w obr bie Skarlin, 3 dzia ki bezpo rednio nad jeziorem Skarli skim, które do tej
pory nie zosta y przekszta cone, plan zagospodarowania przestrzennego dla tych
terenów jest aktualny i w tym projekcie mówi si  o zmianie planu.

Radny Ireneusz Kowalski zapyta , czy budowa  mo na w odleg ci 100 metrów od linii
brzegowej.

Pan Grubalski odpowiedzia , e ten przepis ju  nie obowi zuje, ta odleg  wynosi 10
metrów. Omówi  szczegó owo po enie tych dzia ek.

Radny Ireneusz Kowalski zapyta , czy do dzia ek tych jest dojazd drogami publicznymi,
czy prywatnymi, eby nie by o tak, e pó niej gmina b dzie musia a zapewni  im dojazd,
bo tam s  prywatne drogi.

Pan Grubalski odpowiedzia , e istniej ce tam dzia ki maj  dojazd drog  gminn , ale s
te  prywatne.

Pan Zbigniew Jarzembowski wyja ni , e droga gminna w pewnym momencie ko czy
si  i w ciciele korzystaj  z uprzejmo ci prywatnych w cicieli.

Radny Ireneusz Kowalski – mo e by  taka sytuacja, e gmina dzia ki przekszta ci i
dzie musia a zapewni  dojazd do dzia ek.

Radny Zbigniew Wi niewski zapyta , czy tereny te znajduj  si  w strefie chronionego
krajobrazu.

Pan Grubalski odpowiedzia , e po lewej stronie drogi nad jeziorem Skarli skim jest
strefa ochronna i te tereny do niej nale .

Radny Zbigniew Wi niewski zapyta  czy to przekszta cenie nie koliduje.

Wójt odpowiedzia , e po podj ciu uchwa y, zostanie wszcz ta procedura i odpowiednie
y zaopiniuj  proponowane zmiany, przed podj ciem uchwa y o przyst pieniu do

zmiany planu, nie mo na prowadzi  uzgodnie .

Pan Grubalski wyja ni , e do ka dej dzia ki musi by  dojazd, w przeciwnym wypadku
nie b dzie przekszta cona.

Radny Zdzis aw Makowski - dzia ki te zosta y sprzedane jako rolne, a teraz wnioskuj  o
ich przekszta cenie.

Wójt – kiedy  wszyscy kupowali jako rolne, problemem jest, kto ma za to zap aci .

Radny Ireneusz Kowalski - podobno w ubieg ym roku by a d entelme ska umowa, ale
jeden z wnioskodawców nie wywi za  si  z niej, teraz te  sk ada wniosek o
przekszta cenie.
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Radny Cezary Kawiecki – na posiedzeniu Komisji, Pan Grubalski mówi , e w
Pacó towie tereny odpad y, bo Wojewódzki Konserwator Przyrody nie wyrazi  zgody, a w
omawianych, okazuje si adnych uzgodnie  nie ma.

Pan Grubalski odpowiedzia , e nie by o wszcz tej procedury, ale wst pnie uzgodnienia
z Konserwatorem Przyrody by y.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta , o spraw  dost pu do jeziora.

Pan Grubalski odpowiedzia , e plan okre la np. 5 metrów na swobodne przej cie nad
brzegiem jeziora.

     d) w obr bie Tylice, z one zosta y 3 wnioski, Pani Elzbiety Tesmer - 0,88 ha, w
kierunku PGR.

Radny Ireneusz Kowalski zapyta , jakiej klasy jest ta ziemia.

Pan Grubalski odpowiedzia , e na pewno nie jest to III klasa, bo wniosek by by
odrzucony.

Radny Ireneusz Kowalski wnioskowa  o sprawdzenie klasy i poinformowanie.

Pan Grubalski odpowiedzia , e sprawdzi i poinformuje po Sesji.
Przedstawi  kolejne wnioski: Pani Hanny Haski, o przekszta cenie dzia ki o pow. 1,20 ha i
Pani Ewy Kozianowskiej o przekszta cenie dzia ki 419 o pow. 1,27 ha - ko o hydroforni.
Omówi  po enie tych gruntów.

Radny Ireneusz Kowalski – je eli przekszta cimy dzia  419, to do dzia ki nr 420/2,
 w asno ci  gminy, nie b dzie dojazdu, dzier awi j  Pan D browski.

Pan Grubalski odpowiedzia , e b  ustalone drogi wewn trzne.

Radny Ireneusz Kowalski stwierdzi , e w tej sytuacji trzeba je zastrzec, albo gmina
powinna t  dzia  te  przeznaczy  do sprzeda y i uwzgl dni  w planie. Ustali  drogi i
zamkn  spraw  definitywnie.

Wójt uzna  propozycj  za s uszn .

Radny Ireneusz Kowalski zapyta , ile wynosi strefa ochronna hydroforni.

Kierownik Gospodarstwa poinformowa , e teren ten jest zabezpieczony na drugi
odwiert. Strefy ochronne s  wydzielone, bezpo rednia jest ogrodzona, a po rednia
wydzielona.

Radny Zdzis aw Makowski stwierdzi , e Pani Ro en autorka planu bardzo dok adnie
rozstrzyga wszystkie kwestie w planie, i my nie musimy rozpatrywa , czy droga b dzie,
czy nie.

Pan Grubalski przyzna  racj .

Radny Zdzis aw Makowski zapyta  o inn  ziemi  na mapie.
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Pan Grubalski odpowiedzia , e jest to ziemia szkolna o pow. 1,22 ha, klasy III, b ca
asno ci  gminy, o zgod  na przekszta cenie zosta  skierowany wniosek do Ministra

Rolnictwa.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  pytania.

Radny Ireneusz Kowalski stwierdzi , e wstrzyma  si  nale y ze Skarlinem i Tylicami,
dla wyja nienia.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara, dlaczego Tylice.

Radny Ireneusz Kowalski sprawdzi , co z t  dzia  za hydroforni

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e nie mo na jej
sprzeda , bo prawdopodobnie jest przeznaczona na inny cel, jak mówi  Kierownik.

Radny Ireneusz Kowalski, prawdopodobnie, albo jest, prawdopodobnie za 2 lata mo e
okaza  si , e b dzie, co innego.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara - jest na pewno i tego nie mo emy
sprzeda .

Radny Ireneusz Kowalski - ja bym si  wstrzyma .

Kierownik Gospodarstwa – teren na pewno jest zarezerwowany pod drugi odwiert.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara - to nie ma tematu.

Wójt poinformowa , e zawsze t  dzia  mo na przeznaczy .

Radny Cezary Kawiecki, zapyta , czy w momencie uchwalenia zmian, b  wydzielone
drogi dojazdowe.

Pan Grubalski odpowiedzia , e tak.

Innych pyta  nie by o.

Nast pnie Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  tre  uchwa y w
sprawie:
- przyst pienia do sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
w obr bie geodezyjnym Bratian.

W g osowaniu, Rada Gminy, 12 g osami za i 1 g osie wstrzymuj cym si , nie by o
osów przeciwnych, podj a uchwa  nr VIII/41/07 w sprawie przyst pienia do

sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obr bie
geodezyjnym Bratian. Uchwa a stanowi za cznik nr 10.

- przyst pienia do sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
w obr bie geodezyjnym Gwi dziny.

W g osowaniu, Rada Gminy, jednomy lnie podj a uchwa  nr VIII/42/07 w sprawie
przyst pienia do sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowania
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przestrzennego w obr bie geodezyjnym Gwi dziny. Uchwa a stanowi za cznik nr
11.

- przyst pienia do sporz dzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w obr bie geodezyjnym Skarlin.

W g osowaniu, Rada Gminy, 9 g osami za, przy 2 g osach przeciwnych i 2 g osach
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr VIII/43/07 w sprawie przyst pienia do
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obr bie
geodezyjnym Skarlin. Uchwa a stanowi za cznik nr 12.

- przyst pienia do sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
w obr bie geodezyjnym Tylice.

W g osowaniu, Rada Gminy, 11 g osami za, 1 g osie przeciwnym i 1 g osie
wstrzymuj cym si , podj a uchwa  nr VIII/44/07 w sprawie przyst pienia do
sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obr bie
geodezyjnym Tylice. Uchwa a stanowi za cznik nr 13.

Ad 13
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzieli  Wójt:
Stwierdzi , e na pewno wszystkich nie zadowoli w sprawie remontów dróg, ostatnio z
cegielni z I awy otrzymali my ponad 300 ton t ucznia. Przeznaczony zosta  na teren
Pacó towa, Skarlina. Intencj  nasz  jest pozyskanie dobrego t ucznia, a nie wirowanie
dróg, które nie zdaje egzaminu. Wójt nie zgodzi  si  ze zdaniem radnego Makowskiego
w sprawie naprawy drogi w Skarlinie. W sprawie t ucznia na drog  prywatn  w kierunku
Elwertowskiego, Wójt odpowiedzia , e tam jest odcinek drogi gminnej.

Radny Zdzis aw Makowski odpowiedzia , e w tym kierunku jest jedno gospodarstwo, a
pod lasem 35 budynków.

Wójt odpowiedzia , e takie by y uzgodnienia na zebraniu Kó ka Rolniczego, w którym
uczestniczy  Pan Oelberg i Pan Przewodnicz cy.

Pan Oelberg poinformowa , e ustalono, aby do Pani Elwertowskiej zawie  2-3
przyczepy i to zosta o zawiezione na drog  gminn , a nie prywatn .
Wyja ni , e t ucze  by  wo ony podczas opadów deszczu i zostanie wyrównany.

W sprawie biblioteki w Skarlinie, Wójt zaproponowa  dokonanie wizytacji przez Komisj
wiaty i ocen  sytuacji, czy zlikwidowa  poczt  i tam urz dzi  bibliotek , czy

przeznaczy  ponad 100 tys.z . na remont pomieszczenia, które w tej chwili wynajmuje
szko a, czy wybudowa  pomieszczenie na bibliotek  przy szkole. S  g osy mieszka ców
Skarlina, aby sprzeda  budynek po o rodku zdrowia, bo wymaga  b dzie kapitalnego
remontu. Biblioteka otrzyma a komputery i nie ma miejsca dla nich, musz  by
przechowane w szkole.

Radny Zdzis aw Makowski proponowa  budow  sali gimnastycznej, a bibliotek
przenie  w miejsce sali.

Dyrektor Szko y w Skarlinie Zbigniew Jarzembowski stwierdzi , e biblioteka musi
by , b dzie medialn , s  komputery, mieszka cy b  korzysta  z czytelni.
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Przenie li my bibliotek  i pogorszyli my warunki o 50%, okna s  zas oni te rega ami.
Lokatorzy korzystaj  z jednego wej cia i korzystaj cymi z biblioteki, obuwie le y na
korytarzu, pies na wycieraczce. W takich warunkach biblioteka nie powinna
funkcjonowa , zamkn  jej nie mo na. Je eli nie b dzie biblioteki z prawdziwego
zdarzenia, uczniowie nie b  korzysta , a musimy w uczniach rozwija  zainteresowania
czytelnicze, musz  odbywa  si  lekcje biblioteczne. Od Rady zale y, czy zdecyduje si
na adaptacj  tego budynku, który nie jest w dobrym stanie, czy mo e wersja bardziej
odleg a, pobudowa  sal  gimnastyczn  z cznikiem i miejscem dla biblioteki.
Najbardziej optymaln  wersj  wed ug mieszka ców, so tysa, radnej b dzie przybudowa
co  do istniej cej szko y.

W dalszej cz ci Wójt odpowiada  na zg oszone wnioski i zapytania:
- radnemu Mikuczy skiemu, w sprawie dróg w Jamielniku, czynione s  starania o
uzyskanie pozwolenia na budow , gmina jest w trakcie wydawania decyzji
rodowiskowych, zako czenie prac z ko cem czerwca br. Przewiduje si  etapowanie

prac, cz  prac jest przewidzianych na bie cy rok.
W sprawie koszenia poboczy zwrócimy si  do powiatu, równie  w asne s by
skierujemy na drogi gminne.
W sprawie przepustu w Nawrze, Wójt odpowiedzia , e by o spotkanie, uczestniczy  m.in.
Pan Pawe  Oelberg.

Pan Oelberg poinformowa , e jest problem z odprowadzeniem wody przy posesji
so tysa.

So tys odpowiedzia , e tam jest droga gminna i mo na odprowadzi .

Wójt proponowa  porozumie  si  na radzie so eckiej. W sprawie poprawy stanu dróg i
chodników b  prowadzone rozmowy z Zarz dem Dróg Powiatowych, wielk  trosk  o
wyrazi  równie  radny powiatu Pan Jab ski.
Sprawa opró niania koszy powinna ulec poprawie, bowiem firma ta b dzie dysponowa a
wi ksz  liczb  samochodów.
W sprawie wysiania trawy na pas zieleni w Pacó towie, Wójt proponuje, aby zrobi a to
rada so ecka.

Radny Cezary Kawiecki, nie mówi em o radzie so eckiej, a o wykonawcy, który wykona
chodnik, zostawi  pas zieleni, który by  czarny, a w tej chwili jest zielony, bo rosn
chwasty.

Wójt – mamy to wys  do Zarz du Dróg w Nidzicy.

Radny Cezary Kawiecki - robi  to Dudulski.

Wójt odpowiedzia , e na pewno za zlecenie wykonawcy.

Wójt poinformowa , e Pani Cichocka jest poinformowana o terminie remontu drogi.
Dodatkowo kilkuosobowa komisja pojedzie na miejsce.

W sprawie kontynuacji budowy chodnika w Jamielniku, Pan Pawe  Oelberg
odpowiedzia , e po zako czeniu budowy chodnika w Boleszynie, wykonawca b dzie
kontynuowa  prace w Jamielniku.

W sprawie drogi Bratian – Kaczek, Wójt zapyta , co radny Kowalski proponuje tam
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zrobi .

Radny Ireneusz Kowalski  odpowiedzia , e mo e chocia  równiarka, tam nie mo na
jecha , a dzieci rowerami je  do szko y.

Pan Oelberg odpowiedzia , e tam równiarka musia aby tam pracowa  co drugi dzie ,
co wi e si  z kosztami.

Radny Ireneusz Kowalski - to jest jedyna droga do wsi i trzeba j  zrobi .

Wójt – równiarka niewiele pomo e, a na po enie asfaltu nie ma pieni dzy.

W sprawie koszenia placu zabaw w Bagnie, Pan Oelberg wyja ni , e jest to dzia ka 0,30
ha poro ni ta zielskiem, czy jest sens koszenia.

Wójt odpowiedzia , e sprawdzimy.
Sprawa „ pi cego policjanta” b dzie za atwiona.

Dyrektor Wac aw Jab ski poinformowa , e spraw  drogi, o której mówi  Pan Krajnik
zg osi  do Starostwa w styczniu i otrzyma  odpowied , e wykonawca wykona dywanik w
ramach gwarancji.

Radny Kazimierz Mikuczy ski zapyta , czy jest mo liwo  pozyskania maszyny do
kruszenia t ucznia i betonu, materia  znalaz by si .

Wójt zapyta , czy chodzi o wypo yczenie z gminy Grodziczno.

Radny Zbigniew Wi niewski, stwierdzi , e zg aszaj c problem przepustu zimow  por ,
nie wiedzia , e dotyczy so tysa i jego zgody. Czy Pan Oelberg ma rozwi zanie bez
udzia u dzia ki so tysa.

Pan Oelberg odpowiedzia , e mia o by  odprowadzone rur  do strumyka, ale na to nie
wyra a zgody so tys i b dzie odprowadzone rowem odkrytym przy drodze dojazdowej w
górk .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara, z okazji Dnia Samorz dowca z
yczenia so tysom i radnym, a dzia aczom kultury z okazji ich wi ta.

Przewodnicz cy Rady wspólnie z Wójtem wr czyli listy gratulacyjne z okazji Dnia
Dzia acza Kultury bibliotekarkom, Kierownikowi Gminnej Biblioteki Publicznej oraz
Albinowi Eggert, Zbigniewowi Jarzembowskiemu, Ewie Skubaja.

Ad 14
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  obrady VIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie.

sekretarz obrad                                                     Przewodnicz cy Rady Gminy
Edmund M drzycki                                                       Miros aw Wodara


